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Visszafordíthatat-
lan folyamat 87

Emberközpontú 
település Csaba
Kedves Békéscsabaiak!
Békéscsabán látványos, in-
tenzív, fejlesztésekben gaz-
dag időszakot élünk. Törté-
nelmünk legdinamikusabb 
városfejlesztése zajlik a sze-
münk előtt. Városunk siker-
története közel 8 esztende-
je tart. Ez alatt az idő alatt 
olyan eredményeket értünk 
el, amelyek során Békés-
csaba folyamatosan fejlő-
dő, emberközpontú telepü-
léssé vált, ahol jó 
élni. De ezek az 
eredmények csak 
azért születhet-
tek meg, mert 
közösen valóra 
tudjuk váltani a 
terveinket. A  kö-
zösség, az együttes gondol-
kodás és a közös munka biz-
tos alapja a sikeres közös 
jövőnek.

A  Békés megyeiek és bé-
késcsabaiak régi álma vált 
valóra, amikor 2019-ben 
átadásra került az M44-es 
gyorsforgalmi út 62 kilo-
méter hosszú szakasza Ti-
szakürt és Kondoros kö-

zött. A  Magyar Kormány 
által finanszírozott beru-
házás mára 90%-ban meg-
valósult ezzel jelentősen 
javítva Békéscsaba és a 
térség megközelíthetősé-
gét. Sokan várták és elké-
szült a Fürjesi elkerülő út is, 
amely az M44-es gyorsfor-
galmi utat, a 44-es és a 47-
es számú főutat, valamint a 
csanádapácai utat kapcsol-
ja össze.

A  csabai la-
kosok komfort-
érzetét, életmi-
nőségét javítják 
a kormányzati 
forrásból meg-
valósuló beru-
házások. Ezek 

közül a fejlesztések közül 
külön kiemelésre érdemes 
az út – és járdafejlesztési 
program. Városunk fejlődé-
se szempontjából rendkívü-
li jelentőséggel bír a Mun-
kácsy negyed kialakítása. Jó 
ütemben halad a piac és vá-
sárcsarnok fejlesztése.

Harmincéves a 
Csabai Színistúdió
Önmagában egy kerek jubi-
leum sem jelentene többet, 
mint azt, hogy egy újabb év 
krónikái kerülnek az em-
lékkönyv lapjaira. A Csabai 
Színistúdió életben a 30-as 
szám mégis több ennél, 
hiszen a születésnapi gála 
láttán a közönségnek bizony 
tátva maradt a szája. És aki 
nem ismeri a kezdetektől a 
Színistúdió történetét, talán 
arra is rácsodálkozott, hogy 
milyen nagyszerű színé-
szeket, előadókat adott a 
csabai közösség a magyar 
színházművészetnek. A tel-
jesség igénye nélkül csak 
néhány név: Lapis Erika, 
Marton Róbert, Gulyás 
Attila, Sánta László, Gulácsi 
Tamás, Mészáros Tibor, Rák 
Zoltán, Szente Vajk, Tóth 
Orsi, Tóth Dóri…

A  kezdetekről, a sikerekről, 
a természetes színjátszás-
ról, és a ma szí ni stú di ó sa-
i ról beszélgettünk az ala-
pító-művészeti vezetővel, 
Szente Bélával.

– Emlékszik még arra, hon-
nan jött a Színistúdió alapí-
tásának a gondolata?

– Úgy kezdődött, hogy né-
hány szülő érdeklődött, len-

ne-e ilyen szakkörünk az 
Ifiházban. Akkor ment a 
színházban a Légy jó mind-
halálig, ahol egy csomó srác 
már színpadon volt. Ez elég-
gé felhajtotta a színjátszás 
iránti igényt, főleg a lányok 
részéről, hiszen a békéscsa-
bai előadásban csak fiúk ját-
szottak. Éppen ezért az egy 
alkalmas időpont volt arra, 
hogy meghirdessünk a szín-
játszó csoport elindítását.

– Hogyan találtak tanáro-
kat?

– A  Színház akkori igaz-
gatójával, Tímár Zoltán-
nal megbeszéltük, hogy Jó-
kai Színistúdió lesz a neve, 
tehát a színház és az akko-
ri ifiház közösen csinálja a 
stúdiót. A  színház biztosí-
tott színész oktatókat, akik 
a gyerekekkel foglalkoztak. 
Az első két évben voltak vál-
tozások, de a tanárok közül 
kiemelkedett Bartus Gyula, 
Kovács Edit, Kalapos Lász-
ló, akik már hosszabb távon 
foglalkoztak a gyerekekkel. 
Később Hodu József, majd 
Czitor Attila volt, akik ki-
emelkedő tevékenységet vé-
geztek nálunk.

Fontos, hogy 
Herczeg 
Tamás foly-
tathassa a 
munkát
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Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

Készen áll a megkezdett 
munka folytatására

Adódnak olyan pillana-
tok mindenki életében, 
amikor eldől, hogy mer-
re fordul az élete sze-
kérrúdja. Egy politikus 
számára mindenképpen 
ilyen egy választás, 
amelyen eldől, hogy 
folytathatja-e a megkez-
dett munkát, továbbra 
is élvezi-e a választók 
bizalmát. Herczeg 
Tamással beszélgetve 
nem a számvetésen volt 
a hangsúly, hanem a 
mögöttünk álló időszak 
kihívásain, és azon, hogy 
a képviselő szerint, ha 
valaki belekezd egy 
munkába, azt tisztes-
séggel végig is kell 
csinálnia. A térségben 
pedig van számos elkez-
dett feladat, amelynek 
még nem ért a végére.

– A szomszédunkban dúló 
háborúra Ön szerint milyen 
módon lehet, vagy kell rea-
gálnunk?

– A  magyar kormány – 
ahogy az arra vonatkozó po-
litikai nyilatkozatot a Par-
lament is elfogadta – a béke 
pártján áll. Elítél minden faj-
ta agressziót, amely egy füg-
getlen, szabad állam ellen 
irányul. Ebben a rendkívüli 
helyzetben higgadtan, meg-
fontoltan kell cselekednünk, 
nem szabad, hogy a pillanat-
nyi érzelmek, vagy a politi-
kai haszonszerzés irányít-
sák a tetteinket. Sajnos az 
ellenzéki szereplők nyilatko-
zataiban – akik fegyvereket 
és magyar katonákat külde-
nének Ukrajnába – ez utób-
bi érezhető, ezért határozot-
tan vissza kell utasítanunk 
minden olyan kijelentést, 
amely háborúba sodorhat-
ja Magyarországot. A  szom-
szédos ország területén dúló 
harcok kapcsán három fon-
tos teendőnk van. Egyrészt 
meg kell védenünk hazánk 
békéjét, az itt élő emberek 
biztonságát. Másrészt min-
dent el kell követnünk, hogy 
a háború ne terjedjen át más 
országok területeire. Har-
madrészt minden segítsé-
get meg kell adnunk azoknak 
az embereknek, akik kényte-
lenek elhagyni az otthonai-
kat, hazájukat, ugyanakkor 
humanitárius segítséget kell 
nyújtanunk a Kárpátalján, 
Ukrajnában maradottaknak 
is. A  Magyarország terüle-

tére érkező menekültek szá-
ma már meghaladja a félmil-
liót, és az elhelyezésük, napi 
ellátásuk csak a magyar kor-
mány, a civil szervezetek és a 
magyar lakosság összefogá-
sával biztosítható. Az elmúlt 
napokban a választókerült 
településeiről folyamatosan 
jöttek a hírek az adományok 
gyűjtéséről és azok célba jut-
tatásáról. Megható számom-
ra és őszinte örömmel tölt el, 
hogy ennyi empátiával élő, 
segítő szándékú ember alkot-
ja a választókerület közössé-
gét.

– Két év, és öt járványhul-
lám után van-e remény arra, 
hogy magunk mögött hagyjuk 
a koronavírust, és valóban a 
régi életünket éljük?

– Az adatok alapján való-
ban túl vagyunk az ötödik 
járványhullámon. Sajnos úgy 
tűnik, az életünkből nem fog 
teljesen eltűnni a covid, de 
egyre több vakcina és gyógy-
szer áll rendelkezésre a be-
tegség megelőzésére és keze-
lésére.

– Mi a tanulsága Ön számá-
ra a mögöttünk álló négy év-
nek?

– Változékony és kiszá-
míthatatlan világban élünk, 
ezért roppant fon-
tos az összefogás, 
az együtt gondol-
kodás, az értéke-
inkhez való ra-
gaszkodás, és az 
ezek melletti egy-
értelmű kiállás. 
A  törvényalkotá-
si bizottság tagjaként rend-
szeres munkakapcsolatban 
vagyok a kormányzat állam-
titkáraival, ez pedig nagy 
mértékben növeli a lobbierő 
érvényesítésének lehetősé-
gét.

– Melyik az az irány, amerre 
elindulva Ön szerint ez a tér-
ség felzárkózhat akár csak a 
középmezőnybe tartozó me-
gyékhez?

– Egy térség fejlődését leg-
főképp a közlekedési infra-
struktúra és a szakképzett 
munkaerő határozzák meg. 
Ezeken a területeken pedig 
egyre vonzóbb feltételeket 
kínál Békéscsaba és környé-
ke. Jó irányba indultunk el a 
Nyomdaipari Tudás- és Kép-
zőközpont, illetve a Légi és 
Gépipari Képzőközpont ki-
alakításával. A  Gál Ferenc 

Egyetem és a Szegedi Tudo-
mányegyetem együttműkö-
désével meghirdetett mecha-
tronikai és gépészmérnök, 
valamint programozó-infor-
matikus képzések – a többi 
szakiránnyal együtt – lehe-
tőséget teremtenek az itt élő 
fiatalok számára a piacképes 
egyetemi végzettség meg-
szerzésére. Az M44-es utol-
só szakaszának az építése is 
elkezdődött. 2025-re gyors-
forgalmi úton és autópályán 
közlekedhetünk Békéscsaba 
és a főváros között. Elindult a 
megyén áthaladó 120-as vas-

útvonal utolsó, 
orszá ghatá rig 
tartó harminc 
kilométerének 
a modernizáci-
ója, és küszöbön 
áll a békéscsa-
bai repülőtér 
fejlesztése is. 

Újabb ipari park jön létre és 
az imént említett tényezők-
kel ez olyan táptalajt ad – 
amit már most is érezhetünk 
–, hogy folyamatosan nő a be-
fektetői érdeklődés. Békés-
csaba a környező kistelepü-
lésekkel, valamint Gyulával 
együtt dolgozva – város és 
várostérségben gondolkod-
va – tud nyertese lenni ezek-
nek a folyamatoknak. Ahhoz, 
hogy valóra váljon Palkovics 
László miniszter úr helyzet-
elemzése, mely szerint 4-5 év 
múlva Zalaegerszeg, 9-10 év 
múlva Kecskemét társadal-
mi-gazdasági fejlettségét el-
érjük, a térség településeinek 
együtt, közösen kell bejárnia 
a felfelé ívelő pályát. A társa-
dalmi fejlődés motorja az erő-
södő civil szféra, amelynek a 
működéséhez évről évre több 
forrást biztosít az állam. Az 

életszínvonal emelkedésé-
hez hozzájárul a komfortér-
zet, ezért tartom nagyon fon-
tosnak, hogy Békéscsabán 
történelmi léptékű út- és jár-
dafejlesztési program indult, 
de a kistelepülések is jelen-
tős forrásokat fordíthattak 
és fordíthatnak a jövőben – 
a Magyar Falu Program pá-
lyázatainak köszönhetően 
– belterületi út- és járdafel-
újításokra. A vidéki fejleszté-
si célterületek folyamatosan 
bővülnek, a 2019-es, kezde-
ti százötven milliárd forin-
tos forráshoz képest tavaly 
már közel háromszázhúsz 
milliárdra pályázhattak az 
önkormányzatok, egyhá-
zak, magánszemélyek és vál-
lalkozások. A  megyeszék-
hely fejlesztéseinek alapja a 
Modern Városok Program, 
amelynek keretében soha 
nem látott források érkez-
nek Békéscsabára. A  város 
vezetése jól sáfárkodik a rá-
bízott kerettel, hiszen a kör-
nyezet szebbé tétele mel-
lett olyan beruházásokat 
valósít meg, amelyek olcsób-
bá teszik a működést, és ezzel 
párhuzamosan környezetba-
rát „zöld város” kialakítá-
sa körvonalazódik. A  Mun-
kácsy negyed kialakítása és 
a szabadkígyósi kastély fel-
újítása ráhelyezi települése-
inket az ország turisztikai 
térképére. Persze sok folya-
matban lévő munka van, 
amit el kell végeznünk, hogy 
községeink, városaink lakó-
inak helyzete, minden ne-
hézség ellenére tovább javul-
jon. A kihívásokkal tisztában 
vagyok, és érzek magamban 
annyi erőt, kitartást, elszá-
nást, hogy közös céljainkat 
együtt megvalósítsuk!

Herczeg Tamás az egyik parlamenti ülés szünetében

Roppant fon-
tos az együtt 
gondolkodás, 
az értékeink-
hez való ra-
gaszkodás
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Újra látogatható a Wenckheim-kastély
Az építésekor a legmo-
dernebb technológi-
ákkal ellátott ókí gyó si 
(szabadkígyósi) Wenck-
heim-kastély március 
20-tól régi pompájában 
várja a látogatókat, 
kirándulókat. A Nemze-
ti Kastély Program és 
Nemzeti Várprogram 
keretében a Nemzeti 
Örökségvédelmi Fel-
ügyelet beruházásában 
3 234 000 000 forintból 
(ebből 1 520 500 000 
forintot Magyarország 
Kormánya biztosított) 
újult meg a műemlék 
épület, amely a békés-
csabaiak egyik kedvelt 
kirándulóhelye.

Régen várt pillanat érke-
zett el 2022. március 19-én, 
amikor a felújítás befejezé-
sét követően átadták a tér-
ségben élők büszkeségét, a 
szabadkígyósi Wenckheim-
kastélyt. Az épület nem 
pusztán kirándulóhely, ha-
nem a kultúránk, történel-
münk egy része, a helyben 
élők igazi kincse, identitá-
suk egyik szimbóluma.

A  település létezését, 
fejlődését megalapozó 
Wenckheim-család egyik 
leghíresebb tagjának, gróf 
Wenckheim József Antal-
nak a lánya, Wenckheim 
Krisztina építtette a kas-
télyt az ezernyolcszázas 

évek végén. 365 ablakkal, 52 
szobával, 12 bejárattal és 4 
épületrésszel rendelkezik; 
ezzel szimbolizálva a na-
pokat, heteket, hónapokat 
és évszakokat. A  március-
ban átadott fejlesztés során 
megújult a romantikus né-
met-reneszánsz stílusban 
épült kastély teljes homlok-
zata, tetőszerkezete, a föld-
szinti reprezentatív térsor, 
a pince egy része, a fő lép-
csőház, a kilátó torony és a 
parkból egy 8 hektáros te-
rület. A  munká-
latok a fő épü-
letben 4000 
n é g y z e t m é t e -
ren zajlottak, és 
a felújítás során 
8000 liter festé-
ket használtak 
fel. Ezzel kap-
csolatban Herczeg Tamás 
országgyűlési képviselő az 
átadási ünnepségen így fo-
galmazott:

„Nekünk, Békés megye-
ieknek ez a fejlesztés nem 
betont, festéket, a nyílászá-
rók megerősítését jelenti, 
hanem a szívünk egy csücs-
két, egy olyan hatalmas 
épületet, amelyet csodálat-
tal látogattunk korábban, 
és most újra birtokba vehe-
tünk. Nagy öröm, hogy meg-
újult ez a kastély. Köszönetet 
kell mondanunk az adófize-
tő polgároknak, a fejlesztés-
re támogatást megítélő kor-
mánynak, a kivitelezőknek, 

az itt dolgozó munkások-
nak, de legfőképp a Szabad-
kígyóst vezető Balogh József 
polgármester úrnak, akinek 
közéleti tevékenységében, 
közéleti céljai között a leg-
fontosabb volt, hogy ez a kas-
tély megújuljon.

Gulyás Gergely, a Minisz-
terelnökséget vezető mi-
niszter kijelentette, a kas-
tély felújítása nem pusztán 
műemlékvédelem, hanem vi-
dékfejlesztés, idegenforgal-
mi és turisztikai beruházás. 

A  Nemzeti Kas-
tély- és Várprog-
ramban meg-
újult épületek az 
ország büszke-
ségei, azok meg-
határozzák egy 
térség kulturá-
lis életét, turiz-

musát és sokat tesznek a kör-
nyék fejlődéséért.

A  Wenckheim-kastély új-
ranyitását követően az épü-
letbe és az azt övező parkba 
újra visszaköltözik az élet, 
hiszen itt korábban kultu-
rális programokat szervez-
tek, kedvelt kiránduló hely 
volt, számos fiatal pár ebben 
az idilli környezetben készí-
tette el esküvői fényképal-
bumát.

A  kastély minden héten 
keddtől vasárnapig, 10 és 
18 óra között látogatható. 
A  Krisztina Kávézóba és a 
25 hektáros parkba a belé-
pést díjtalan.

Hamarosan elkészül a kerékpáros túrakör
Békés megye első ke-
rékpárútja Békéscsa-
bán, a Bartók Béla úton 
készült el majd’ ötven 
évvel ezelőtt, 1973-ban. 
Az építők akkor még nem 
gondolták, hogy ez lesz a 
várost átszelő Wenckheim 
kerékpárút ütőere, de va-
lószínűleg a biciklisekben 
sem merült fel akkori-
ban, hogy évtizedekkel 
később Békéscsaba lesz 
az ország kerékpáros 
fővárosa. Az elmúlt évek-
ben mérföldes léptekkel 
haladt a térségben a ke-
rékpárút-hálózat bővíté-
se, és most már városokat 
is összekötő, több száz 
kilométeres hálózaton 
közlekedhetnek a brin-
gások. Ebben a biciklis 
hálózatban kiemelt helyet 
foglal el a Wenckheim 
kerékpárút, amely nem 
csak a megyeszékhelyet 
öleli körbe, de köldök-
zsinórként köti össze a 
Wenckheim-család által 
épített látnivalókat.

A  Wenckheim kerékpár-
út megépítésére a Magyar 
Kormány által indított 
Modern Városok Program 
adott lehetőséget. A  tíz ki-
lométernyi felújításból, és 
10 kilométernyi új kerék-
párforgalmi létesítményből 
álló projekt 2,26 milliárd 
forintos költségvetéssel in-
dult, amelyhez további 1,45 

milliárd többlet támogatás 
érkezett. Így rendelkezésre 
állt a teljes forrás, amelyből 
megújult egyebek mellett a 
Békéscsaba-Vesze közöt-
ti „futófolyósó”, és a Bartók 
Béla úti kerékpárút. Tel-
jesen új nyomvonal épült 
Gerla és Póstelek között, 
a Ligeti soron valamint a 
Kenderföldeken a Kígyósi 
út mellett. A  Kerekegy-
házi út aszfalt burkola-
tot kapott, ami alkalmas a 
kerékpárosok mellett a me-
zőgazdasági járműveknek 
is a használatra. A  bánya-
tavaktól a szabadkígyósi 
We n c k h e i m - k a s t é l y i g 
szintén teljesen új bicikliút 
épül, amelynek a kivitele-
zése jelenleg is folyik.

A  tervek szerint a tel-
jes Wenckheim kerékpár-

út júniusban készül el. 
A  projekt zárásához azon-
ban a város ez év végéig 
kért hosszabbítást, mivel 
szomorú okokból szükség 
van biztonsági elemek fel-
szerelésére a nyomvonal 
mentén. A  jaminai Fás-tó 
Kígyós felé eső végén meg-
épített pihenő és madárles 
rendelkezett ugyanis asz-
tallal, paddal, szervizpont-
tal. A  padokat és az asz-
talt – noha az a betonhoz 
volt rögzítve – ellopták, 
csakúgy, mint a szerviz-
pont eszközeit, szerszáma-
it. Ezért az önkormányzat 
úgy döntött, térfigyelő ka-
merákat helyez ki a későb-
bi rongálás elkerülésére.

A  Wenckheim kerék-
párút végleges nyomvo-
nala a szabadkígyósi kas-

télytól indul. Az út érinti 
a jaminai bányatavakat, 
majd onnan a Kerekegy-
házi és Kígyósi útról a 
Kétegyházi úton és a Te-
mető soron érkezik meg a 
Bartok Béla útra. A  belvá-
rosi kerékpárút-hálózaton 
juthatunk el a Ligeti sor-
ra, és onnan a Békési útra. 
Másik irányba haladva a 
Dobozi úton érhető el Ger-
la. Gerláról egy új építésű 
kerékpárút visz a Pósteleki 
parkerdőbe, azon áthalad-
va pedig egy felújított úton 
jutunk el Veszéig. Veszéről 
a „futófolyóson” kerekez-
hetünk a Lencsési Lakóte-
lepig, majd azon keresztül 
haladva, a Bánát utcán le-
fordulva, az új Építők út-
ján visszacsatlakozhatunk 
a Kétegyházi úti kerékpár-
úthoz.

Ez a kör mintegy húsz ki-
lométer hosszú, ám ennél 
sokkal nagyobb távolságo-
kat is megtehetnek a kirán-
dulni vágyok, és a Kasté-
lyok szerelmesei. Veszénél 
ugyanis a 44-es melletti 
szervizutakon Gyulára is 
eljuthatnak, ahol a felújí-
tott Almássy-kastély biz-
tosít látnivalót.

A  Wenckheim kerék-
párút jelentős része már 
ma is használható, és a jó 
idő beköszöntével csodá-
latos túraútvonalat bizto-
sít a kerékpáros kirándu-
lásokhoz.

Gulyás Gergely miniszterelnökséget vezető miniszter, Herczeg Tamás országgyűlési képviselő, 
dr. Virág Zsolt, a Nemzeti Kastélyprogram és a Nemzeti Várprogram végrehajtásáért felelős kor-
mánybiztos, dr. Takács Árpád kormánymegbízott és Szarvas Péter, Békéscsaba polgármestere

A kastély 
keddtől 
vasárnapig, 
10 és 18 óra 
között láto-
gatható

A Wenckheim kerékpárút nyomvonala

Több pihenőhely, szervizpont, sőt madárles és dirt pálya is épült a nyomvonal mentén
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Bérfelzárkoztatás – Sikeresen 
zajlik az Alföldvíz integrációja

Herczeg Tamás or-
szággyűlési képviselő 
eredményes munkája 
is közrejátszott abban, 
hogy rendeződött 1200 
munkavállaló bére és 
sikeresen folytatódik 
az ország meghatározó 
víziközmű-szolgálta-
tójának integrációja 
a Nemzeti Vízművek 
Zrt.-be.

Az Alföldvíz Szakszerve-
zet 2020. augusztusában 
kereste fel Herczeg Tamás 
országgyűlési képviselőt 
azzal a kéréssel, hogy segít-
sen megoldást találni az Al-
földvíz Zrt. munkavállaló-
inak problémáira. Miskéri 
László, az Alföldvíz Szak-
szervezet titkára arról tájé-
koztatta a képviselőt, hogy 
a víziközmű szektorban 
dolgozók átlagbéréhez vi-
szonyítva is meglehetősen 
alacsony a bérszínvonal a 
cégnél, így a bérek azonna-
li rendezése nélkül a mun-
kavállalók jelentős része el 
fogja hagyni a vállalatot, 
ezért már a szolgáltatás biz-
tonsága is veszélybe kerül-
het. Herczeg Tamás az il-
letékes minisztériumhoz 
fordult és kormányzati se-
gítséget kért. Munkája meg-
hozta gyümölcsét és még 
2020. decemberében 620 
millió forint támogatást ka-
pott az Alföldvíz a költség-
vetési helyzetének rendezé-

sére és a dolgozók bérének 
emelésére. A  munkaválla-
lók októberig visszamenő-
leg 12 százalékos béreme-
lést kaptak. 

Miskéri László, az Alföld-
víz Szakszervezet titkára a 
nyilvánosság előtt köszöne-
tet mondott Herczeg Tamás 
országgyűlési képviselőnek 
az Alföldvíz, a cég munka-
vállalói és a teljes ágazat ér-
dekében végzett munkájá-
ért.

Fürjes József, a Vízügyi 
Közszolgáltatási Dolgo-
zók Szakszervezeti Szövet-
ségének elnöke is nyilatko-
zott a támogatás kapcsán.  
A  szakszervezeti vezető 
szerint nagy siker, hogy a 

mintegy 620 millió forintos 
plusz forrás a cég további 
működésén túl a bérek fej-
lesztését is lehetővé teszi. 
Kiemelte, hogy a miniszté-
riumokkal zajló tárgyalások 
során a fordulópontot az je-
lentette, hogy találtak egy 
olyan közéleti szereplőt - je-
len esetben Herczeg Tamás, 
országgyűlési képviselőt -, 
aki nagyon komolyan vette 
az együttműködést. A szak-
szervezeti szövetség veze-
tője aláhúzta, hogy Herczeg 
Tamás közéleti, politikai 
szerepe egyfajta legitimáci-
ót adott az érdekképvisele-
ti tevékenységük számára. 
Valójában egy történelmi 
feladatot vitt véghez azáltal, 

hogy az Alföldvíz Zrt. meg-
kapta ezt az állami támoga-
tást, és ettől az egész ága-
zatnak lett egy jövőképe. 
„Magyarul, most már lát-
juk, hogy egységes szakmai 
irányítás mellett ez az ága-
zat honnan, hová tud eljut-
ni” - fogalmazott Fürjes Jó-
zsef.

Az Alföldvíz problémá-
ja azonban csak átmeneti-
leg oldódott meg. A  végső 
megoldás az állami szerep-
vállalás növelése és a cég 
integrációja a Nemzeti Víz-
művek Zrt.-be. Az integráci-
ós folyamat megkezdődhe-
tett a következő év nyarán, 
ugyanis a víziközmű-szol-
gáltatásról szóló törvény 

2021. júniusi módosítása 
alapján lehetővé vált az ön-
kormányzatok és a tulaj-
donukban álló víziközmű-
szolgáltatók számára, hogy 
a víziközmű-vagyon állam 
részére történő átadásával, 
önkéntes módon egy állami 
integrációs folyamatban ve-
hessenek részt. 

Az Alföldvíz Zrt. tulajdo-
nos önkormányzatai 2021. 
augusztus 10-én kinyil-
vánították, hogy a társa-
ság tőkehelyzetének javí-
tását a továbbiakban nem 
tudják, illetve nem kíván-
ják finanszírozni. A  nagy 
múltú szolgáltató társaság 
fennmaradása érdekében 
megállapodás született az 
integrációs program végre-
hajtásáról, amely a magyar 
állam gazdálkodási, ellen-
őrzési rendszerébe beillesz-
kedve hosszú távon bizto-
sítja a társaság hatékony 
működését. 

A  vonatkozó jogszabályi 
előírások alapján az integ-
rációs folyamat koordinálá-
sa, lebonyolítása a Nemzeti 
Vízművek Zrt. kiemelt fel-
adata. A folyamat részeként 
2022 januárjában és febru-
árjában tranzakciós szer-
ződéseket írtak alá az egyes 
önkormányzatok víziköz-
mű-vagyonának és a társa-
sági részesedések magyar 
államra történő ingyenes 
átruházása érdekében. 

A  sikeresen lefolytatott 
integráció eredményeként 

a magyar állam az Alföldvíz 
Zrt.-ben többségi tulajdon-
részesedést szerzett.

A  folyamat következő lé-
péseként az ország egyik 
legnagyobb víziközmű-
szolgáltatójánál bérfelzár-
kóztatási program zajlott le. 
A  program első lépcsőfoka-
ként bérmegállapodás szü-
letett a szakszervezettel, 
így az Alföldvíz munkavál-
lalói márciusban már emelt 
bért kaptak január elsejéig 
visszamenőleg.

A  programnak köszönhe-
tően az Alföldvíz 1200 dol-
gozójának bére felzárkózott 
a többi állami tulajdonú ví-
ziközmű-szolgáltatónál te-
vékenykedő munkavállalók 
béreihez.

A  továbbra is békéscsa-
bai székhelyű Alföldvíz 131 
településen, mintegy 536 
ezer fő számára biztosítja a 
megszokott magas szakmai 
színvonalon a víziközmű-
szolgáltatást.

Az integrációs tárgyalá-
sok eredménye az is, hogy 
az új többségi tulajdonos 
vállalta a békéscsabai fej-
lesztésekhez a forrás bizto-
sítását. Ennek köszönhető-
en néhány napja jelenthette 
be Herczeg Tamás ország-
gyűlési képviselő, és Szar-
vas Péter polgármes-
ter, hogy a megyeszékhely 
egyik településrészén, a 
Kenderföldeken hamaro-
san elindulhat az ivóvízhá-
lózat kiépítése.

Mi lesz a Körös 
Hotel helyén?
Fél év sem telt el azóta, hogy 
megkezdődött a Körös Ho-
tel épületének bontása. A ma 
már rendezett, szabad terület 
hasznosításával kapcsolat-
ban hamarosan elkezdődik a 
fejlesztési koncepció kidolgo-
zása. A  városvezetés termé-
szetesen figyelembe veszi a 
lakossági igényeket, ugyan-
akkor az urbanizációs kihí-
vásokat is próbálja kezelni. 
Ezért a koncepció kidolgozá-
sa során ez a két szempont él-
vez prioritást.

A  volt Körös Hotel tel-
kének rendezését megelő-
zően, és azóta is, Herczeg 
Tamásnak, a térség ország-
gyűlési képviselőjének a köz-
reműködésével, valamint a 
közösségi média felületeken, 
több egyeztetés is zajlott a te-
rület jövője tekintetében. Sok 
javaslat érkezett a lakosoktól 
és civil szervezetektől. A  vé-
lemények, javaslatok túlnyo-
mó többsége közpark kialakí-
tására tett javaslatot, ezáltal 
is növelve városunk zöldte-
rületét. Békéscsaba Megyei 
Jogú Város Önkormányzata 
a terület tulajdonjogát meg-
igényelte a Magyar Államtól 
közterület kialakítása céljá-
ból. Önkormányzatunk egyik 
célja a belvárosi rendezett 

parkolási felületek kialakítá-
sa, és egyben zöld közpark ki-
alakítása. Ennek keretében 
tervezzük egy 120 férőhe-
lyes mélygarázs kialakítását 
és a garázs felett látványos 
közpark kialakítását közté-
ri műalkotás elhelyezésé-
vel – fogalmazott a fejleszté-
si koncepcióval kapcsolatban 
Szarvas Péter polgármester.

Herczeg Tamás, akinek 
köszönhetően eltűnt a vá-
ros szívéből a tájseb, a terület 
hasznosításáról ezeket a gon-
dolatokat fogalmazta meg: 
– Rövid ideje tűnt el a lerob-
bant épület a Kossuth térről, 
de már úgy tűnik, hogy a bé-
késcsabai polgárok megsze-
rették, megszokták a tágabb 
horizontot a Kossuth szobor 
környékén. Olyan funkciót 
kell találni a volt Körös Hotel 
helyén kialakult szabad terü-
letnek, ami a közelben lakók-
nak és általában a békéscsa-
bai polgároknak megfelelő. 
A közösségi tervezés során a 
többség zöld felületet képzelt 
el, és ez az én szívemhez is 
közel áll. Ha egy felszín alatti 
garázs (mélygarázs) létesíté-
sére hozzá juthatnánk állami 
forrásokhoz, az sokat segíte-
ne a belváros, a Munkácsy-
negyed parkolási gondjain.

Épül a Bábszínház, emellett 
a kerékpáros infrastruktú-
ra is folyamatosan fejlődik. 
A  Wenckheim kerékpárút 
kialakítását célzó beruházás 
részeként 10 km új kerékpár-
út épül és 10 km már meglé-
vő kerékpárútszakasz újult 
meg. Ha a városnak saját for-
rásból kellett volna ezeket 
a fejlesztéseket megvalósí-
tania, akkor huszonöt-har-
minc évet kellett volna vár-
nia rájuk a csabaiaknak.

A  már elkészült, folya-
matban lévő, vagy tervezés 
alatt álló fejlesztésekkel a 
jövő erős és sikeres Békés-
csabáját építjük tovább, ahol 
gyermekeink és unokáink is 
boldogan és elégedetten él-
hetnek.

Sokan és sokat dolgozunk 
a város rendezettségének 
növelésén és a közterületek 
ápolásáért. 

Az innováció, a folyamatos 
fejlődés nem zárja ki a kör-
nyezetvédelmi elvek szem 
előtt tartását, ezért ezek-
nél és minden más fejlesz-
tésnél is ügyelünk arra, hogy 
környezetünk terhelése az 
új beruházásoknak köszön-
hetően csökkenjen. Az ön-

kormányzat épített értékei 
mellett odafigyel, ápolja a 
természeti értékeit is. Elkö-
telezett a területén található 
faállomány ápolása, lehető-
ségszerinti bővítése és a köz-
területek zöldítése mellett. 

Békéscsaba zöld város! Je-
lenleg százötven hektárnyi 
erdő van a város tulajdoná-
ban, Békéscsaba közigaz-
gatási területén pedig hat-
vanháromezer fa áll. Nem 

régiben két helyszínen, két 
nap alatt összesen 3000 fát 
ültettek el az önkormányzat 
szakemberei Békéscsabán. 
A  volt KISZ tábor mellett 
1500 nyárfát, Jamina vá-
rosrészben pedig ugyancsak 
1500 darab kocsányos tölgy 
erdészeti facsemetét telepí-
tettünk.

A  klímatudatos gondolko-
dás jegyében további, jelen-
tős mértékű zöldítést tűz-

tünk ki célul. A folyamatban 
lévő fejlesztéseknél is szem 
előtt tartjuk a zöldfelüle-
tek megóvását. A  klímavál-
tozás negatív hatásai, mint 
az extrém meleg és a hosz-
szú aszállyal sújtott idősza-
kok, veszélyeztetik zöldfelü-
leteinket. Az Önkormányzat 
célja a fiatal fák, cserjék, vi-
rágágyások és gyepfelületek 
megmentése, ezért az idei 
esztendőben jelentősen meg 
fog nőni az öntözött parkosí-
tott zöldterületek nagysága 
Békéscsabán. 

Összegezve az elmúlt éve-
ket, elmondhatom, rengeteg 
kemény munka áll mögöt-
tünk, jelentős eredmények-
kel. Dinamikus és látványos 
fejlesztések valósultak meg, 
de vannak még megoldandó 
problémáink. 

Fontos, hogy a jelenle-
gi kormány és országgyűlési 
képviselőnk, Herczeg Tamás 
folytathassa a megkezdett 
munkát, mert csak így halad-
hatunk zökkenőmentesen to-
vább a megkezdett úton, hi-
szen Csaba urbanizációs 
szintjének emelése és lakos-
ságbarát fejlesztése közös ér-
dekünk, közös célunk. 

SZARVAS PÉTER
POLGÁRMESTER

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Emberközpontú település

Herczeg Tamás országgyűlési képviselő és Szarvas Péter polgármester sajtótájékoztatón 
jelentették be, hogy elkezdődik a városi ivóvíz-hálózatfejlesztése
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Világszínvonalú képzési 
lehetőségek a BSZC-nél

A Békéscsabai Szakkép-
zési Centrum az ország 
legnagyobb szakképző 
központjai közé tarto-
zik. Az elmúlt időszak 
fejlesztéseinek köszön-
hetőn a szakemberkép-
zésben betöltött szerepe 
tovább erősödött. Kö-
szönhető ez a korábban 
átadott Nyomdaipari Tu-
dás és Képzőközpontnak, 
a március közepén fel-
avatott Légi és Gépipari 
Képzőközpontnak, vala-
mint a Nemes Tihamér 
Gépészeti, Informatikai 
és Rendészeti Szakgim-
názium két és fél éve 
átadott robotika és ipari 
automatizálás terme-
inek. A beruházások 
után a fejlődés töretlen, 
ugyanis a BSZC újabb 
másfél milliárd forintos 
forráshoz jut, amelyet a 
szakképzés fejlesztésé-
re fordíthat.

A  versenyképes tudás elen-
gedhetetlen a magas jövede-
lem és biztos egzisztenciát je-
lentő munkahelyek elérésére 
szempontjából. A  Békéscsa-
bai Szakképzési Centrum-
ban tanulók számára minden 
adott, a versenyképes tudás 

megszerzéséhez, hiszen a fel-
készült oktatói és tanári gár-
da mellett világszínvonalú 
eszközök, gépek állnak ren-
delkezésre a gyakorlati ok-
tatáshoz. A  tanintézmény 
legújabb képzőközpontját, a 
békéscsabai Légi és Gépipa-
ri Képzőközpontot Békéscsa-
bán március közepén adták 
át. Ez az oktatási bázis rend-
kívüli jelentőséggel bír nem 
csak a megyeszékhely, de az 
egész térség életében.

Az a kormányzati szán-
dék, miszerint Közép-Békés 
a légiipari fejlesztések köz-
pontja legyen, egyre inkább 
úgy tűnik, hogy belátható 
időn belül valósággá válik. 
Ehhez azonban az is szük-
séges, hogy olyan szakkép-
zés folyjon helyben, amit ez a 
több mint 2 milliárd forintból 
létrehozott intézmény lehe-
tővé tesz. Az új képzőközpont 
– melyet Palkovics László in-
novációs és technológiai mi-
niszterrel avatott fel Herczeg 
Tamás Békéscsaba ország-
gyűlési képviselője – rendkí-
vül korszerű, a legmodernebb 
technológiákkal rendelkezik, 
ami a világ bármely pontján 
megállná a helyét.

– Az oktatási rendszernek, 
hogy megfelelő módon tudja 
kiszolgálni az ipari szereplők 

igényeit, a legfejlettebb tech-
nikák, technológiák elsajátí-
tását is lehetővé kell tennie. 
Ennek az elvárásnak az új 
képzőhely maximálisan ele-

get tesz, de az már most lát-
szik, hogy a megye gépipa-
ri cégei, valamint az Airbusz 
és annak leendő beszállí-
tói hamarosan olyan mun-

kaerőigénnyel jelentkeznek, 
amelynek képzéséhez szűk 
lesz a most átadott épület ka-
pacitása – fogalmazott Her-
czeg Tamás. A  Légi és Gép-
ipari Képzőközpont átadását 
követően a képviselő újabb 
fejlesztés lehetőségét jelen-
tette be:  – A Palkovics László 
miniszter úrral hetekkel ko-
rábban kezdett egyeztetése-
ink sikerrel jártak, így most 
arról adhatok tájékoztatást, 
hogy a kormányzat további 
másfélmilliárdos összeggel 
támogatja a Légi és Gépipari 
Képzőközpont bővítését.

Az új képzőközpont rendkí-
vül korszerű, a legmodernebb 
technológiákkal rendelkezik, 
ami a világ bármely pontján 
megállná a helyét. Egy olyan 
ipari fejlődés oktatási hátte-
rét adja, amely Békéscsabát 
és térségét alkalmassá teszi 
új gyártó vállalatok fogadá-
sára, hiszen minden terme-
lési, gyártási beruházás so-
rán elsődleges szempontja a 
szakképzett munkaerő biz-
tosítása. Ezzel a fejlesztés-
sel újabb lehetőség adódik 
a megye fiataljai számára, 
hogy olyan szakmát, és olyan 
tudást szerezzenek hely-
ben, amely hosszútávon je-
lent biztos jövedelmet, biztos 
megélhetést.

Világszínvonalú géppark segítségével tanulhatnak a Légi- 
és Gépipari Képzőközpont diákjai

Újabb másfél milliárdos szakképzési fejlesztést jelentett 
be Herczeg Tamás és Palkovics László miniszter

Csabai 
„leg”-ek
Békéscsaba első ártézi kút-
jai nem csak egészséges ivó-
vizet adtak, de igazi díszei 
is voltak a településnek. Az 
1890-ben felszentelt ha-
lászlányos, és az 1893-ban 
elkészült angyalos kút ere-
deti formájukban történő 
helyreállításukra a Békés-
csabai Közterületeiért Ala-
pítvány vállalkozott. A  má-
sodik világháború után 
mindkét kutat elbontották, 
de Gécs Béla javaslatára a 
millenium tiszteletére újjá-
építették. Az angyalos kút 
a Petőfi és Andrássy út sar-
kán  az eredetivel megegye-
ző formájában 2001-re, a 
halászlányos kút eredeti he-
lyén, a Kossuth téren 2002-
re készült el.

***
Békéscsaba legkorábbi ősét 
Chaba-mezey-nek emlí-
tik egy 1299-ben íródott 
oklevélben. A  település a 
XVI. században kis telepü-
lés volt, ami a török uralom 
alatt elnéptelenedett.  Új-
ratelepülése 1718-ra tehető. 
Várossá válását 200 évvel 
később, 1918-ban mondták 
ki  helyi képviselők.

***
A  ma is álló legrégebbi bé-
késcsabai szálloda az 1868-
ban épült Fiume, amely az 
akkor létesült arad-fiumei 
vasútvonalról kapta a ne-
vét. Egy időben Csaba Szál-
lóként működött. 

Újabb járdaszakaszok készültek el
Békéscsaba teljes arculatát 
megváltoztató fejlesztések 
indultak el az elmúlt négy év 
során. Középületek, közte-
rek újultak meg, és számos új 
épület került a város térképé-
re. A fejlesztések óriási mér-
tékben érintik a közlekedé-
si infrastruktúrát, ugyanis 
2021 második felében a me-
gyeszékhely történetének 
legnagyobb belterületi út- és 
járdafelújítási, valamint út-
építési programja indult el.

A magyar kormány a város 
közlekedési infrastruktúra 
fejlesztési céljaira összesen 
mintegy 9,3 milliárd forint 
forrást biztosított a Modern 
Városok Program keretében. 
Ebből 2 milliárd 349 mil-
lió forintot Békéscsabaa jár-

dahálózatának a felújítására 
fordíthat. Korábban a város 
önerőből próbálta javítani a 
járdák burkolatát, de nagy-
ságrenddel kevesebb pénz ju-
tott éves szinten erre a célra.

Az útfelújítási és útépítési 
programra 7 milliárd 39 millió 
forint jut. Ebből 63 utca bur-
kolatát tudja felújítani a város, 
míg 83 utcában szilárd burko-
lat kiépítésére van lehetőség. 

A  tavaszias idő meg ér-
kez té vel, már februárban 
folytathatta a kivitelező a 
megkezdett munkát, így a 
járdafejlesztési programban 
a tavaly elkészült 18 szakasz 
mellett március végére újabb 
9-et jelentettek készre.

Az útépítés esetében már 
23 utca aszfalt burkolata ké-

szült el, és huszonkét utcá-
ban jelenleg is folynak az út-
építési munkát. További öt 
utca esetében vízvezeték re-
konstrukciós munkálatok 
folynak. Az útfelújítással 
érintett 63 utcaszakaszból 
34 esetében már befejező-
dött a munka, és a tervek sze-
rint a további 29 helyszínen 
is elkészülnek a rekonstruk-
cióval az év első felébe.

Herczeg Tamás ország-
gyűlési képviselő szerint 
egy város fejlődése csak ak-
kor válik emberléptékűvé, 
ha a hétköznapok is komfor-
tosabbá válnak. Ehhez pedig 
elengedhetetlenül szüksé-
ges a töredezettségtől, döc-
cenőktől és kátyúktól men-
tes járda- és úthálózat.

Az utolsó alapkő is a helyén van
Békés megye, ezen belül is Bé-
késcsaba és térsége fejlődése 
szempontjából sorsfordító az 
M44-es gyorsforgalmi út tel-
jes hosszának a megépítése. 
Az elmúlt négy éves ország-
gyűlési ciklus bizonyítot-
ta, hogy a Magyar Kormány 
mindent megtesz a térség fel-
zárkóztatásáért, hiszen elké-
szült a Kondoros-Tiszakürt, 
a Békéscsaba-Kondoros, va-
lamint a Tiszakürt-Lakite-
lek szakasz, sőt tavaly nov-
ember óta a Fürjesi elkerülőt 
is birtokba vehették az autó-
sok. Március vége újabb mér-
földkövet jelent az M44 építé-
sének történetében, ugyanis 
megkezdődött az utolsó, a 
Szentkirály-Kecskemét sza-
kasznak az építése.

A  gazdaságfejlesztés egyik 
igen fontos indikátora a meg-
felelő megközelíthetőség. Eb-
ben kifejezetten gyengén állt 
Békés megye, mivel rossz 
utakon, szűk áteresztő ké-
pességű tiszai hídon lehetett 
csak eljutni a régióba. Ezen 
változtat az M44 fejlesztése, 
hiszen a ma már közel 90 ki-
lométer hosszú gyorsforgal-
mi út része egy új, egyedülálló 
építészeti megoldással elké-
szült Tisza híd.

Az M44 bekötése az orszá-
gos autópálya hálózatba az 

utolsó szakasz megépítésével 
érhető el. Az utolsó, 32,3 kilo-
méteres szakasz építésének a 
nyitó rendezvényére március 
végén került sor. A tervek sze-
rint a Lakitelek és Kecskemét 
közötti szakasz 2025-re ké-
szül el. A kétszer kétsávos asz-
faltcsík a még építés alatt álló 
Lakitelek-Szentkirály szakasz 
folytatásaként csatlakozik 
az az 5-ös főútba, onnan pe-
dig az M5-ös autópályába. az 
M44 gyorsforgalmi út Kecs-
kemét után az 5-ös főútba tur-
bó körforgalommal, a 441-es 
főútba pedig külön szintű cso-
móponttal csatlakozik. A  be-
ruházás során kialakítanak 
egyszeri kétoldali pihenőhe-

lyet, és megépítenek 14 darab 
műtárgyat, amelyek között 
van olyan, a négysávos gyors-
forgalmi út közvetlen átveze-
tését szolgáló híd, amelynek a 
két közvetlen támasza közötti 
szabadnyílás 44 méter.

A nyertes kivitelező a mun-
kát a becsült beruházási ér-
téknél olcsóbban, 107 mil-
liárd forintért vállalta. Az 
M44 utolsó két szakaszának 
átadása után Békéscsabától 
mintegy 125 kilométer hosz-
szú kétszer két sávos gyors-
forgalmi úton érhető el az 
M5-ös autópálya Lajosmi-
zse előtti felhajtója. Az utolsó 
szakasz tervezett átadási idő-
pontja 2025.

A Kórház utcai járda felújításának folytatását Szarvas Péter és Herczeg Tamás közösen jelentették be

Az M44-es gyorsforgalmi út utolsó szakaszának nyomvonala
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Az egész ország büszkesége is lesz
Egyre látványosabb a 
Munkácsy-negyed, amely-
nek már részben átadott, 
illetve átadásra váró 
elemei méltó emléket 
állítanak a festő óriásnak. 
A kulturális örökség ápo-
lása mellett a projekt célja, 
hogy látványosságokkal, 
programokkal, turisztikai 
atrakciókkal tegye von-
zóbbá a városrészt. A már 
átadott elemek bizonyít-
ják, hogy a Békéscsabára 
érkező turisták valódi 
élményt jelentő tartalom-
mal tölthetik meg az itt 
tartózkodásuk idejét.

A  Kormány a Modern Vá-
rosok Program kereté-
ben a békéscsabai Munká-
csy Mihály örökségét ápoló 
és népszerűsítő Munká-
csy-negyed fejlesztési pro-
jekt támogatására össze-
sen mintegy négy milliárd 
forint támogatást biztosít. 
Ebből a forrásból egy teljes 
városrész újul meg, illetve 
kap új arculatot.

A  Csabagyöngye Kul-
turális Központ Mun-
kácsy Emlékház Tag-
intézménye teljes körű 
magasépítési felújítása be-
fejeződött, a benne találha-
tó állandó kiállítás megújí-
tása és modernizálása, új 
élményelemekkel történő 
felruházása a Geanat Kft-
vel történt szerződéskötést 
követően folyamatban van. 

Az új kiállítás előrelátha-
tólag 2022 tavaszán tekint-
hető meg. A Munkácsy cuk-
rászda is ekkor nyílik meg a 
látogatók előtt. Az Emlék-
ház teljesen megújult park-
ja az Omaszta park nyitva-
tartási idő alatt jelenleg is 
várja a kirándulókat.

A  Békés Megyei Könyv-
tár belső udvar fejlesztése, a 
TOP projektekhez kapcso-
lódó WRC rendszerek mo-
dernizálása, áthelyezése, új 
utcabútorok kihelyezése és 
a burkolatcsere is befejező-
dött. Már átadták a könyv-
ár és a Csabagyöngye Kul-
turális Központ közvetlen 
és közvetett környezetében 
elkészült utcabútorokat, új 
burkolatokat, a modernizá-
ción átesett térszerkezetet. 
Bejárható a Csabai híres-
ségek sétánya, a kihelyezett 
interaktív „totemoszlopok” 
pedig hasznos érdekes in-
formációkkal szolgálnak a 
könyvtár környezetében. 

Megkezdődött a Gyer-
mekek Háza kialakítása, 
az Ursziny-Beliczey kúria 
hasznosítása és bővítése, a 
Napsugár Bábszínház ré-
szére a kúria épület átépíté-
se. A  terve alapján egy mo-
dern és régi épület ötvözete 
alakul ki, amelynek kertjé-
ben egy Public art stílusú 
szobor-művészeti alkotás 
kihelyezését tervezik.

A  Munkácsy Múzeum ál-
landó kiállítása is megújult. 

A  múzeumban íz „Idővo-
nal” tematikára épülő, új 
modern kiállítás 2021 tava-
szán nyílt meg. XXI. száza-
di élményelemekkel tarkí-
tott helyszínre léphet be a 
látogató, régészeti, néprajzi, 
természetismereti és hely-
történeti részekkel teletűz-
delve.

A  Munkácsy híd teljes 
felújítása, rekonstrukció-
ja 2021 márciusában feje-
ződött be, amelynek a város 
címerével díszített új kor-
látja méltán dísze a Munká-
csy negyednek.

A  Kiss Ernő utcát és a 
Kórház utcát összekötő híd 
teljes felújítása befejező-
dött. A  kivitelezés során a 
korabeli fotók alapján pró-
bálták az eredetihez közeli 
arculattal kialakítani a hi-
dat, amelyet 1879-ben épít-
tettek a település előljárói. 
Átépítésére 1962-ben ke-
rült sor, ám most ismét az 
eredetihez hasonló formá-
ban vehetik hamarosan bir-
tokukba a békéscsabaiak.

A  József Attila és a Deák 
utca közti híd elbontását 
követően egy új, szélesebb 
híd építése szerepel a ter-
vekben, amelyen egyidőben 
közlekedhetnek zavartala-
nul a gyalogosok és a kerék-
párosok is. 

A  projekt területén 4 
olyan művészeti alkotás 
kihelyezésére is sor kerül, 
amelyeket egy-egy Mun-

kácsy alkotás ihlet. A  Mú-
zeum lépcsőjén Boros Pé-
ter alkotását az egészalakos 
Munkácsy szobor lett elhe-
lyezve. A  „Rőzsehordó nő” 
című Munkácsy festmény 
alapján készült szobor 
Prisztavok Tibor szobrász-
művész alkotása, amelyet 
március végén avattak fel az 
Aradi vértanúk ligetében. 
Az Ásító inas” egyik leg-
híresebb Munkácsy fest-
mény által inspirált alkotás 
Miklya Gábor békéscsabai 
származású szobrászmű-
vész kezei közül fog kike-
rülni és a Derkovits soron, 
a Deák utcai hídnál vár-
ja a kíváncsi turistákat. Az 
Omaszta parkban a „Dél-
után a parkban” című Mun-
kácsy alkotás által ihletett 
olvasó nőalak szobrát ez év 
őszén avatják fel.

A  fejlesztésnek köszön-
hetően Békéscsaba városa 
egy olyan Munkácsy Mi-
hály festőfejedelemhez köt-
hető kulturális negyeddel 
gazdagodik, ami a környék-
re látogatókat nagy valószí-
nűséggel tartalmas élmé-
nyekkel láthatja el. Ahogy 
Gyopáros Alpár, a Modern 
Városok Program és Ma-
gyar Falu Program meg-
valósításáért felelős kor-
mánybiztos fogalmazott: 
„A  Munkácsy-negyed nem 
csak a békéscsabaiak, de 
az egész ország büszkesé-
ge lesz”.Átadásra vár a korabeli fotók alapján felújított híd

A Rőzsehordó nő szobrát Varga Tamás alpolgármester, 
Prisztavok Tibor szobrászművész és Herczeg Tamás or-
szággyűlési képviselők avatták fel

Mi lesz a jaminai bányatavak sorsa?
Békéscsaba turisztikai 
jellegű fejlesztései eddig 
érintőlegesen kapcso-
lódtak Jaminához, de az 
eddig elkészült, vagy a 
végükhöz közeledő beru-
házások egy része kije-
lölik azt az irányt, amely 
a jaminai városrésznek 
nyújt új perspektívákat. 
A bányatavak fejlesztési 
lehetőségeiről, elkép-
zeléseiről Opauszki 
Zoltánt, az önkormányzat 
turisztikai tanácsnokát 
kérdeztük.

– Milyen koncepció mentén 
hasznosíthatók elsősorban 
turisztikai céllal a jaminai 
bányatavak?

– Arra kell figyelemmel 
lennünk, hogy összeérnek a 
fejlesztési programok. Rend-
kívül fontos dolog, hogy a 
szabadkígyósi Wenckheim-
kastély felújítás elkészült, és 
befejeződik június végére a 
Wenckheim-kerékpárút épí-
tése is. Nagyon fontos lépés, 
hogy a kastély látogathatóvá 
vált, és a kerékpárút használ-
hatóvá válik. Ezzel a bányata-
vak környéke felfűződik egy 
turisztikai célra. Ez kijelöli 
az irányt, hogy merre indul-
hatunk el, milyen koncepció 
mentén gondolkodhatunk.

– Van-e már a fejleszté-
si koncepcióra vonatkozó 
konkrét elképzelés?

– Készül egy tanulmány a 
bányatavak hasznosítási le-
hetőségeiről, amelynek első 
elemeként lesz egy átfogó 
vizsgálat a vízviszonyokról, 
és ennek alapján elkészül egy 
hidrológiai tanulmány. Má-
sodik elemként tulajdono-
si szerkezetet kell olyan álla-
potba helyezni, hogy azzal a 
városnak lehetősége legyen a 
fejlesztési elképzelései meg-
valósítására. Több száz hek-
táros területről beszélünk, 
amelynek a 70 százaléka ál-
lami tulajdon, 26 százalék 
önkormányzati, és emellett 

vannak magán, egyesüle-
ti vagy cégtulajdonok is. To-
vábbi problémát jelent, hogy 
a terület nagy része osztat-
lan közös tulajdon. Ennek a 
helyzetnek a rendezése min-
denképpen szükséges a hasz-
nosítás megkezdéséhez.

– Mikorra várhatók konkrét 
tervek?

– Ötletpályázat kiírását 
tervezzük ez év nyarán. Az 
így beérkező elképzelések, 
javaslatok figyelembevételé-
vel hirdetünk majd meg egy 
pályázatot a részletes meg-

valósíthatósági tanulmány 
elkészítésére. Ez lesz az az 
anyag, amely kijelöli a tény-
leges fejlesztési irányt. Hoz-
záteszem, az önkormányzat 
mellett a civil szervezetek-
nek is fontos szerepük lesz 
a megvalósítandó program 
„társadalmasításában”, a 
helyben élők igényeinek a 
képviseletében, az érdekeik-
nek az érvényesítésében.

– Van olyan konkrét javaslat, 
aminek – Ön szerint – minden-
képpen szerepelnie kell majd 
a végleges koncepcióban?

– Nagyon szerencsés len-
ne egy kerékpárút kiépítése 
a Wágner utcán, az Oroshá-
zi úttól a Wenckheim kerék-
párútig. Így körbe vennénk a 
tavakat kerékpárúttal, vagy 
kerékpározásra alkalmas asz-
falt szilárd burkolatú utakkal. 
A  bányatavak fejlesztéséhez 
kaptunk már konkrét javas-
latokat civil szervezetektől, 
mint Téglagyár- és Iparvasút-
történeti Egyesület, a Kender-
földek Egyesület, a Hatvan-
ezer Fa Egyesület, de konkrét 
javaslat az is, hogy téglaipa-
ri történeti bemutató hely-
lyé alakítsuk a korábbi Matróz 
Kocsma épületet és környeze-
tét. Az elgondolás szerint ci-
vil szervezetek működtethet-
nék az ingatlant, és az épület 
rendbetételéhez szükséges 
forrás megszerzésére pá-
lyázhatnánk akár közösen is. 
Hozzáteszem, ha a Wiener-
berger Rt., amely jogelődjei-
vel több, mint száz éve jelen-
tik az iparágat a térségben, 
részt venne bármiféle együtt-
működésben, az mindenkép-
pen örömteli lenne a városban 
élők és a városvezetés számá-
ra. Ez az együttműködés akár 
az említet ingatlan felújításá-
nak a támogatása is lehetne…

– Gondoltak a horgászokra?
– Természetesen teljes mér-

tékben tiszteletben tartanánk 
a horgászokat, akik a nagy ta-
vakon továbbra is zavartala-
nul foghatnák a nagy halakat.

A bányatavak többszáz hektáros területe (Fotó: Tószögi György)

Opauszki Zoltán turisztikai 
tanácsnok
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Gratulálunk a kitüntetetteknek!
„Kiemelkedő életmű, a közjó, a nemzet szolgá-
lata, nagyszerű teljesítmény, példamutató ér-
tékrend, valódi, egyetemes emberi léptékkel is 
mérhető érték teremtés – ez szükséges ahhoz, 
hogy valaki magas állami elismerést, jelentős 
díjat kapjon. Büszkék lehetünk békéscsabai ér-
tékeinkre, hiszen talán soha nem kaptak olyan 
sokan magas állami kitüntetést, mint ez év 
március 15-én. Ez azt mutatja, hogy soha nem 
kerülhetett annyi munka, szorgalom, alázat, te-
hetség, teljesítmény fókuszba, mint idén. Van-
nak tehát értékeink, vannak tehát nagyszerű 
polgárai ennek a városnak, olyanok, akikre fel-
nézhetünk, olyanok, akikre büszkék lehetünk, 
olyanok, akik Békéscsaba folyamatosan fris-
sülő történelemkönyvének a kiemelt, legalább 
gondolatban pirossal szedett bekezdéseiben 
foglalnak helyet.” (Herczeg Tamás)

SZENTE BÉLA, a békéscsabai Csaba-
gyöngye Kulturális Központ igazgatója
MAGYAR ÉRDEMREND LOVAGKERESZT 

POLGÁRI TAGOZAT

GABNAI CSABA, 
a Brill Hotel tulajdonosa

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

PROHÁSZKA BÉLA, 
Venessz-díjas mesterszakács.

MAGYAR ARANY ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

MLINÁR PÁL, a Balassi Közalapítvány 
művészeti vezetője, a Viharsarok Táncszín-
ház ügyvezető igazgatója, MAGYAR ARANY 

ÉRDEMKERESZT POLGÁRI TAGOZAT

DR. FERENCZI ATTILA MIHÁLY, 
főorvos, háziorvos

MAGYAR ÉRDEMREND LOVAGKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

TARSOLY KRISZTINA, 
színésznő

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

KOMÁROMI ANETT, 
színésznő

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

CZITOR ATTILA, 
színész

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

DR. SZATMÁRI IMRE, a Békéscsabai Pedagó-
giai Oktatási Központ hivatali főtanácsadója

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

BARTUS GYULA, 
Jászai Mari-díjas színész, 

rendező, író
ÉRDEMES MŰVÉSZ

VACSI DÁVID, a Békéscsabai Jókai 
Színház műszaki vezetője

MAGYAR BRONZ ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRIT TAGOZAT

LAURINYECZ ZOLTÁN, a Békéscsabai Jókai 
Színház festőtárának vezetője

MAGYAR BRONZ ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

VÁMOS ZOLTÁN, a Békéscsabai 
Jókai Színház videotárának vezetője

MAGYAR EZÜST ÉRDEMKERESZT 
POLGÁRI TAGOZAT

GEDÓ GYÖRGY, 
olimpiai bajnok ökölvívó

„BÉKÉSCSABÁÉRT” KITÜNTETÉS

VÁNSZA PÁL, a Politikai Foglyok Országos Szö-
vetsége Békés Megyei Szervezetének elnöke

BÉKÉSCSABAI ÉLETMŰDÍJ

BANNER ZOLTÁN, 
művészettörténész, író, előadóművész

NÉMETH LAJOS-DÍJ

CSOMÓS LAJOS, 
színész

JÁSZAI MARI-DÍJ
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– Van olyan, amire azt 
mondhatja, hogy a legemlé-
kezetesebb előadás?

– Egyet nem tudnék ki-
emelni, nagyon sok van. 
Mindegyik másért. A  ki-
lencvenes években komoly 
tévésztárok voltunk. Fel-
vették a Premier című da-
rabunkat, amit többször 
műsorra tűztek, csinál-
tak velünk egy órás doku-
mentumfilmet, aminek az 
Álomgyár című musical 
összeállítás volt a váza. Eb-
ben voltak betéve hosszabb-
rövidebb interjú részletek. 
Gyerek és ifjúsági műso-
rokban szerepeltünk, kará-
csonyi műsorban jelentünk 
meg. A  kilencvenes évek 
második felében legalább 
húsz tévés megjelenésünk 
volt. Azóta egy sem…

– Viszont az innen kikerült 
színészek folyamatosan 
láthatók a tv-képernyőjén, 
illetve különböző színházak 
előadásaiban…

– Ötszázra tehető azok-
nak a gyerekeknek a száma, 
akik Színistúdiósok voltak. 
Közülük most körülbelül 
ötvenen vannak a színház 
világában. Főleg színészek, 
de díszletes, ügyelő, szín-
házmenedzser is van kö-
zöttük. Számos innen in-
dult színész országosan 
ismert, látható a színpadon 
és a tévében is. Ugyanak-
kor nincs közöttük egyetlen 
celeb sem. Nekünk a filo-
zófiánkhoz tartozott, hogy 
nem akartunk gyerekszí-
nészeket és sztárocskákat 
gyártani. Ha megfigyeled a 
névsort, nagyon sok ismert 
ember van, de nincsenek 
ott a bulvárlapok címlapja-
in. Bárkit nézünk, aki híres 
lett, legyen az Marton Robi, 
Tóth Orsi, Kovács Kriszti-
án, egyikük sem szerepel 
celebként a médiában. Ők 
nem ezt az iskolát járták. 
Itt a természetesség volt 
mindig a követelmény. Azt 
mondtuk, ha fölmész a szín-
padra gyerekem, viselkedj 
úgy, mint otthon a konyhá-
ban, és abból majd kibon-
tod a figurát. Úgy viselkedj, 
ahogy Te viselkedsz, és ab-
ból kell a szerepet felépí-
teni. Ha most megnézzük 
őket a színpadon, látható, 
hogy a természetes színját-
szás követői. Aki nem tud-
ta ezt csinálni, az nem is 
maradt a pályán. Mészáros 
Tibor például a nagy múl-
tú kaposvári színház társu-
latának a tagja. Azt nem ol-
vashattad az újságban, hogy 
gyermeke született. Ak-
kor olvashattál róla, amikor 
Kaszás Attila díjat kapott. 
Az pedig nagy szó! Évente 
egyet adnak belőle, és há-
rom színész közül választ-
ja ki a közönség a díjazottat. 
Tavaly Gulácsi Tomi jelölt 
volt. Az is óriási dolog. Rák 
Zoli Soós Imre díjas. Ezt a 
legtehetségesebb harminc 
év alatti férfi és női színész-
nek adják. Van két Jászai 
Mari-díjasunk: Lapis Erika 
és Szente Vajk.

– A mai csapatot milyennek 
látja?

– A  Covid alatt nem tud-
tunk folyamatosan dolgoz-
ni, éppen ezért közösség-
építésről, csapatépítésről 
nem tudunk beszélni. Most 
újraindulás van. Gyűjtjük 
a fiatalokat, próbáljuk új-
raépíteni magunkat. Tizen-
kettő-tizenöt fős jelenleg a 
csapat, de kevés a fiú, egyre 
kevesebb. Pedig a színdara-
bokban főleg a fiúk szerepel-
nek, kevesebb a lányszerep. 
Ettől függetlenül a lányok 
szívesebben jönnek. Nekik 
is meg van az életútjuk, mert 
ha jó hangjuk van, akkor 
akár énekesek is lehetnek. 
Jónéhány énekesünk van, 
mint Köles Eliza, Tóth Dóri, 
Molnár Kati, Rácz Reni, 
Zsombok Réka, Szente Évi.

– Sokan közülük a Scherzon 
mutatták meg először a tu-
dásokat. 

– A  stúdióból nőtt ki a 
Scherzo Fesztivál is. Elmen-
tünk egy prózai színjátszó 
fesztiválra a Premier című 
zenés darabunkkal, és elza-
vartak. Akkor arra gondol-
tunk, hogy akkor miért ne 
csinálnánk a zenés színpa-
doknak egy országos feszti-
vált, onnan majd nem zavar-
nak el. Így is történt, azóta is 
működik a Scherzo. Nagyon 
sokan léptek fel ezen a fesz-
tiválon, akikből azután szí-
nész lett. Ez is egy ugródesz-
ka volt, hogy itt ő volt például 
a legjobb férfi énekes, vagy 
női táncos. Ezek a sikerek lö-
kést, lendületet tudnak adni.

– Melyik az az egyetlen pil-
lanat, ami örökre megma-
rad a Színistúdióval kap-
csolatban?

– Nehéz ezt úgy mondani, 
hogy kiveszem belőle a saját 
gyermekeimet… Amikor fel-
ment a függőny az SST2 be-
mutatóján, amit Áron írt… 
Vagy amikor a Rémségek 
kis boltjában bejött Hava-
si Árpi a balonkabátjában, 
vagy a Play Shakespeare-
ben először betolták Sán-
ta Lacit tizenkét évesen egy 
talicskán? Lényegében ott 
kezdődött minden. Egy ka-
rácsony előtti este ez volt az 
első előadás. Vagy amikor a 
Balaton-parton elkezdőd-
tek az Álomgyár felvételei, 
és a Mr. Shakespeare! dalt 
felénekeltük elsőre. Ti zen-
há rom-ti zen négy-ti zen öt-
éves gyerekek tv-felvétel 
minőségben elsőre feléne-
kelték. Vagy amikor Lapis 
Era átvette a Jászai-díjat? 
Vagy az egyik bábfesztivá-
lon amikor megbillent egy 
pad, és Tunya leesett műsor 
közben a padról? Megállt a 
tornapad végén, ami meg-
billent és leesett. Melyik az 
a történet, amit ide be le-
het hozni? Nem tudom. Az 
Operettszínházban ment 
a Szépség és a szörnyeteg. 
A  második jelenetben épí-
tenek egy embergúlát, és 
annak a tetejére feltolják a 
gonosz vadászt, és Imre Se-
bastian az, aki ott áll, és így 
ő az előadás csúcsa. Egy do-
log, ami itt történt, és egy 
másik, ahova eljutottak 
ezek a fiatalok.

Felejthetetlen gálával ünnepeltek az egykori és a mai színistúdiósok a Csabagyöngye Kulturális Központban

Szente Béla alapítója és művészeti vezetője a Színistúdiónak

Herczeg Tamás az egykori színistúdiósokkal Egy születésnap elképzelhetetlen torta nélkül

LEDZÉNYI JÁNOS 
(TUNYA), A STÚDIÓSOK 
KORELNÖKE: 
Itt lettünk emberek, itt 
lettünk először szerel
mesek… Nem csak az is
kolának, de a Csabai Szí ni
stú di ó nak is köszönhetjük, 
hogy azok lettünk, akik ma 
vagyunk!

GULYÁS ATTILA JUNIOR 
PRIMA DÍJAS SZÍNÉSZ: 
1998ban jöttem el ide az 
unokatesómmal, Gulyás An
tival, aki most grafikus. Ti
zennégy és tizenhét éves ko
rom között itt töltöttem a 
kamaszkorom legszebb éve
it. A mai napig tartó legjobb 
barátságokat itt kötöttem.

SÁNTA LÁSZLÓ SZÍNÉSZ, 
SZINKRONSZÍNÉSZ:
Olyan életre szóló barát
ságok kötődtek itt, ami
ért nem lehetek eléggé 
hálás. Béla bácsi össze
fogott egy csomó „béna” 
gyereket, akik azt hitték 
magukról, hogy lesznek 
valakik… 

Harmincéves a Csabai Színistúdió
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL
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Visszafordíthatatlan folyamat
„Magyarországon olyan 
szigorú erdővédel-
mi törvény van, ami 
megakadályozza, hogy 
ezeket a területeket 
bárki is felszámolja. 
Tehát az erdőtelepítés 
egy visszafordíthatat-
lan folyamat, s ezáltal 
új, háborítatlan öko-
szisztémákat tudunk 
létrehozni.” – írtuk 
a Képviselői Krónika 
2019. decemberi lap-
számában. Ez a vissza-
fordíthatatlan folyamat 
pedig az elmúlt években 
csak erősödött a 60 ezer 
fa Békéscsabán mozga-
lom koordinátorainak, 
aktivistáinak, támoga-
tóinak köszönhetően. 
Mindenféle túlzás és 
malícia nélkül állítható, 
hogy a közösségnek 
köszönhetően kizöldül 
a város. Az idei békés-
csabai Közösség Díjas 
szervezet egyik koor-
dinátorával, dr. Duray 
Balázzsal a szép, zöld 
jövőről beszélgettünk.

– Három éve indultatok el. 
Mi motiválta a mozgalom 
létrehozását?

– Abban az évben tízmil-
lió fa néven indult egy kez-
deményezés. Az adta az 
inspirációt, de hamar szem-
besültünk vele, hogy a cél-
jaink egy központosított 
rendszerben nehezen meg-
valósíthatók. Ezért önál-
lóan kezdtük el a terveink 
megvalósítását, aminek az 
egyik alappillére a külte-

rületeket erdősítő őserdő 
program volt, a másik a vá-
rosfásítási program, a har-
madik pedig a dűlő utak 
menti fatelepítéssel a mik-
ro ökoszisztémák kialakítá-
sa. Ezzel a három céllal egy 
zöld-ökofolyosó hálózat ki-
alakítása volt a cél.

– Hol tart most ez a terv 
megvalósítása?

– Pusztán számokat mond-
va így állunk: harminc hek-
tár közösségi erdő, hétezer 
méter zöld folyosó telepítés, 
ezerhatszáz-harminchét vá-
rosi fa ültetés, és a facseme-
ték neveléséhez szükséges 
makk gyűjtés során öt ton-
na makk. Azt hiszem, ennél 
azért többet mond, hogy az 
öt tonna makkot mind beül-
tettük a harminc hektáros 
területbe, amiből örökerdő 
lesz. Ezt a területet egy nagy 
támogatónk és segítőnk, An-
csin Pisti ajánlotta fel, aki 
sajnos már nem lehet közöt-
tünk. A nevét megőrzik ezek 
a területek, mert róla nevez-
tük el Ancsin erdőnek.

– A világháló közösségi ol-
dalán azt látom, hogy közel 
kilencezer követőtök van. 
Közülük mennyien aktívak?

– Ma Békéscsabán a fa, a 
környezetvédelem, a zöldí-
tés, „szexi” dolgok. Ugyan-
akkor a mi követőink nem 
divatból vannak velünk, ha-
nem őszinte elköteleződés-
ből. Az aktív tagság, amely 
bekapcsolódik a környezet 
és természetvédelembe, a 
fásításba, a locsolásba, a ke-
rítésépítésbe, az ültetésbe, 

ezer főre tehető. Tavaly óri-
ási aszály volt. Elképesztő 
energiákat mozgósítottak a 
tagjaink a fák locsolásában, 
megmentésében. Biztos va-
gyok benne, hogy a nyári lo-
csolási akcióval közel két-
ezer fát mentettek meg a 
csabaiak a kiszáradástól.

– Van egy dűlőút fásítá-
si programotok, ami – ha jól 
tudom – a környező telepü-
léseken is elindult. Mi ennek 
a célja?

– A  gazdálkodókkal érde-
keit is elfogadva, próbálunk 

egy egészséges egyensúlyt 
kialakítani. Ebben szükség 
van erdős, cserjés terüle-
tekre, és szükség van vadak-
ra, madarakra. Az ökoszisz-
téma egyensúlya teremt 
meg egy élhető közeget.

– A mozgalmatokhoz renge-
tegen csatlakoztak elvi elkö-
teleződés alapján, és sokan 
tesznek is. Mi lehet ennek a 
végkifejlete?

– Nem szeretnénk orszá-
gos szervezetté alakulni. Ez 
teljesen lokális dolog, ugyan-
akkor a tudást szívesen to-

vább adjuk. Van egy elméle-
ti, szakmai része a dolognak, 
amit bárkivel szívesen meg-
osztunk, és van egy „csiná-
lás” része, amit nem lehet, és 
nem is tudunk tovább adni, 
mert az a tagságunktól jön. 
Ők azok, akik ténylegesen 
tesznek azért, hogy a kör-
nyezet zöldebb, egészsége-
sebb legyen.

– Ezek szerint nem akartok, 
de nem is tudtok területileg 
„terjeszkedni”?

– Ez így azért nem igaz, 
mert több településen úgy 

alakultak meg a klímaplat-
formok, hogy ezt az ügyet 
becsatornázták a helyi klí-
mastratégiájukba. Nekik 
például segítünk elkezdeni 
a fenntartható cselekvése-
ket előmozdítani. Emellett 
elkezdtünk egy dűlőfásítá-
si programot, ami Murony 
és Kamut részvételével 
Mezőberényt Békéscsa-
bával összekötő egységes 
zöldfolyosó kialakítását 
célozza. Emellett segítünk 
Csabaszabadi, Csorvás, 
Gerendás és Telekgeren-
dás települések fásításá-
ban is.

– Mozgalomként indultatok, 
egyesületként működtök. 
Van különbség, miért volt 
szükség erre a váltásra?

– Az egyesület pusztán 
egy jogi forma, ami kellett a 
működésünkhöz. Van olyan 
terület, ami állami tulaj-
donban van, de megkaptuk 
kezelésre. Herczeg Tamás 
közvetítése, munkája olyan 
renomét adott nekünk, hogy 
talán egyedülálló módon 
kaptunk egyesületként ál-
lami földtulajdont haszno-
sításra.

– Mire vagytok a leginkább 
büszkék?

– Az aktivistáink csat-
lakozására, segítségére, és 
minden olyan dologra, ami-
ről eddig beszéltünk. Emel-
lett arra is büszkék agyunk, 
hogy a városvezetésben is 
elindítottunk egy „Zöld vá-
ros” gondolatot, amihez 
a város hozzátette a zöld-
stratégiáját.

Ulbert Zoltán, a 60 ezer fa Békéscsabán mozgalom koordi-
nátora vette át a Közösség Díjat Herczeg Tamástól

Recept
A sztrapacska és a Csabai 
Kolbász találkozása
A sütés-főzés olyan elfoglaltság, amely nem csak az étel elkészítésének folyama-
tában, hanem az elkészült remekmű elfogyasztásakor is élvezetet nyújt. Most egy 
olyan étel receptjét osztjuk meg olvasóinkkal amelyet Kiszely András, Herczeg 
Tamás és Prohászka Béla mesterszakács (képünkön) közösen készítettek el.

HOZZÁVALÓK:
• 40 dkg burgonya
• 15 dkg BL55 finomliszt
• 1 tyúktojás
• 40 dkg brindza
• 20 dkg Csabai Kolbász
• 10 dkg lilahagyma
• 1 csokor újhagyma
• 1 db kápia paprika
• 2 dl tejföl, só.

ELKÉSZÍTÉS:
A meghámozott burgonyát, 
nyersen lereszeljük. A  füs-
tölt szalonnát felkockáz-
zuk, kipirítjuk. A  lilahagy-
mát, felkockázzuk, belehelyezzük a füstölt szalonna kiolvasztott zsírjába. Tovább pirítjuk.
Karikára vágjuk az újhagymát és felkockázzuk a kápia paprikát. A reszelt burgonyá-
ba helyezzük a tojást, a lisztet, kevés vizet, kevés sót. Lobogó sós vízben kiszaggatjuk a 
sztrapacska tésztát.

A karikára vágott újhagymát és a felkockázott kápia paprikát hozzáadjuk a szalonnás-
hagymás pirított raguhoz. Ízesítjük, majd gazdagon megszórjuk brindzával. Belehe-
lyezzük a negyedekre szeletelt hungarikum csabai kolbászt és hirtelen összepirítjuk a 
leszűrt sztrapacskával.

Tejföllel krémesítjük, tálaláskor tetejét megszórjuk brindzával és meglocsoljuk tejföllel.

Közösség Díj
Herczeg Tamás, Békéscsa
ba országgyűlési képvise
lője több olyan díjat is ala
pított az elmúlt években, 
melyekkel helyi tehetséges 
fiatalokat, aktív közössége
ket jutalmaz, ezzel ismerve 
el erőfeszítéseiket, mun
kájukat. A Közösség Díjat 
a választókerület minden 
településén a helyben la
kók szavazati alapján ítélik 
oda, az adott településen 
az elmúlt évben a közös
ségért, az ott élőkért leg
többet tevő szervezetnek, 
vagy egyesületnek. Békés
csabán, 2022ben a Hat
vanezer Fa Békéscsabán 
Mozgalom nyerte el az el
ismerést. A Közösség Díjjal 
emlékplakett, és 70 000 fo
rint pénzjutalom jár, ame
lyet Herczeg Tamás a kép
viselői fizetéséből ajánlott 
fel a nyertes szervezetnek.


